

Title (en)

Clamping device for a rotary connection of a shaft with a sleeve with cylindrical inner cladding

Title (de)

Spannvorrichtung für eine Rotationsverbindung einer Welle mit einer Hülse mit zylindrischer Innenwandung

Title (fr)

Dispositif de serrage pour une connexion rotative d'un arbre avec un manchon à paroi intérieure cylindrique

Publication

**EP 1955971 A1 20080813 (DE)**

Application

**EP 07002721 A 20070208**

Priority

EP 07002721 A 20070208

Abstract (en)

The clamping device (100) has a sleeve (7) with cylindrical inner wall (11) surrounding the shaft and clamping body (2). The clamping body is pivoted on a guide bolt (3) running tangential to the shaft outer side and connected rigidly with the cage and placed in position on the guide bolt opposite to the sleeve inner wall in a clamping or non-clamping position. A driving collar (4) is arranged within the clamping body cage (1). The driving collar is connected with the clamping bodies. An independent claim is also included for a paper cardboard sleeve or plastic sleeve provided over the clamping device.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Spannvorrichtung (100) für eine Rotationsverbindung einer angetriebenen Welle (8) mit einer die Welle umgebenden Hülse (7) mit zylindrischer Innenwandung, mit zur Klemmung zwischen Wellenaußenseite (9) und Hülsen-Innenwandung umfangsverteilten Klemmkörpern (2), die sich in einem Klemmkörper-Käfig (1) befinden. Die Klemmkörper (2) sind auf einem im wesentlichen tangential zur Wellenaußenseite verlaufenden, mit dem Käfig starr verbundenen Führungsbolzen (3) verschieblich gelagert und befinden sich je nach Stellung auf dem Führungsbolzen (3) gegenüber der Hülsen-Innenwandung (11) in einer klemmenden oder nicht-klemmenden Position. Innerhalb des Klemmkörper-Käfigs (1) ist ein gegenüber diesem drehverstellbarer Mitnehmerring (4) angeordnet, der mit den Klemmkörpern (2) derart verbunden ist, dass bei Drehung des Mitnehmerrings (4) gegenüber dem Klemmkörper-Käfig (1) sämtliche Klemmkörper (2) sich auf den Führungsbolzen (3) verschieben lassen.

IPC 8 full level

**B65H 75/24** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**B65H 75/249** (2021.05 - EP US)

Citation (applicant)

DE 4103136 A1 19920813 - SCHAEFFLER WAEZLAGER KG [DE]

Citation (search report)

- [A] GB 1586539 A 19810318 - PLEVIN & WALKER LTD
- [A] DE 8909225 U1 19900111
- [A] GB 2103761 A 19830223 - KATAOKA HIROSHI [JP]
- [A] US 4143829 A 19790313 - MARTIN JOHN R
- [DA] WO 9214072 A1 19920820 - SCHAEFFLER WAEZLAGER KG [DE]

Cited by

CN102294664A

Designated contracting state (EPC)

AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HU IE IS IT LI LT LU LV MC NL PL PT RO SE SI SK TR

Designated extension state (EPC)

AL BA HR MK RS

DOCDB simple family (publication)

**EP 1955971 A1 20080813; EP 1955971 B1 20091111; AT E448167 T1 20091115; DE 502007001959 D1 20091224; PL 1955971 T3 20100531**

DOCDB simple family (application)

**EP 07002721 A 20070208; AT 07002721 T 20070208; DE 502007001959 T 20070208; PL 07002721 T 20070208**